

PRAYERS

Madam Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the Four Hundred and Fourteenth Report of the Clerk of Petitions, stating that he has examined the petition signed by residents of Canada, asking that a general election be called, presented by the honourable Member for Edmonton—Strathcona (Mr. Kilgour), on Tuesday, March 15, 1983, and finds that the petition meets the requirements of the Standing Orders as to form.

Madam Speaker informed the House that the Clerk of the House had laid upon the Table the Four Hundred and Fifteenth Report of the Clerk of Petitions, stating that he has examined the petition signed by residents of the Constituency of Peterborough in the Province of Ontario, concerning the pornographic programming proposed by First Choice Pay TV, presented by the honourable Member for Peterborough (Mr. Domm), on Tuesday, March 15, 1983, and finds that the petition meets the requirements of the Standing Orders as to form.

Pursuant to Standing Order 44(4), the following Question was made an Order of the House for a Return:

No. 4,430—*Mr. Mazankowski*

For each oil and gas exploration and development foreign aid program financed by Petro-Canada International or CIDA (a) what Canadian goods and services have been purchased by the foreign country and at what cost (b) how many Canadians were hired to assist in the projects (c) what was the total number of person-years of employment to Canadians (d) what was the occupational distribution of the Canadians employed?—Sessional Paper No. 321-2/4430.

Mr. Peterson, Parliamentary Secretary to the Minister of State for Economic Development and Minister of State for Science and Technology, presented,—Return to the foregoing Order.

By unanimous consent, all Orders preceding No. 453 under *Private Members' Public Bills* were allowed to stand.

The Order being read for the second reading and reference to the Standing Committee on Agriculture of Bill C-653, An Act to amend the Farmers' Creditors Arrangement Act;

Mr. Ferguson, seconded by Mr. Gurbin, moved,—That the Bill be now read a second time and referred to the Standing Committee on Agriculture.

And the question being put on the motion, it was agreed to.

Accordingly, the Bill was read the second time and referred to the Standing Committee on Agriculture.

PRIÈRE

Madame le Président fait savoir à la Chambre que le greffier a déposé sur le Bureau le quatre cent quatorzième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître qu'il a examiné la pétition signée par des résidents du Canada, demandant la tenue d'une élection générale, présentée par l'honorable député d'Edmonton—Strathcona (M. Kilgour) le mardi 15 mars 1983, et qu'il constate que la pétition est conforme aux exigences du Règlement, quant à sa forme.

Madame le Président fait savoir à la Chambre que le greffier a déposé sur le Bureau le quatre cent quinzième rapport du greffier des pétitions, qui fait connaître qu'il a examiné la pétition signée par des résidents de la circonscription électorale de Peterborough, dans la province de l'Ontario, concernant les émissions pornographiques annoncées par le réseau de télévision payante First Choice, présentée par l'honorable député de Peterborough (M. Domm) le mardi 15 mars 1983, et qu'il constate que la pétition est conforme aux exigences du Règlement, quant à sa forme.

En conformité des dispositions de l'article 44(4) du Règlement, la question suivante est transformée en ordre de dépôt de documents, savoir:

N° 4430—*M. Mazankowski*

Pour chaque programme d'aide aux pays étrangers pour l'exploration et la mise en valeur du pétrole et du gaz financés par Petro-Canada International ou par l'ACDI, a) quels biens et services canadiens ont été achetés par le pays étranger et à quel prix, b) combien de Canadiens ont été embauchés pour ce projet, c) combien d'années-personnes d'emploi a-t-on accordées à des Canadiens, d) quelle était la ventilation par profession des Canadiens employés?—Document parlementaire n° 321-2/4430.

M. Peterson, secrétaire parlementaire du ministre d'État chargé du Développement économique et ministre d'État chargé des Sciences et de la Technologie, dépose la réponse à l'ordre susdit.

Du consentement unanime, les ordres précédant le numéro 453 sous la rubrique *Projets de loi publics émanant des députés* sont réservés.

Il est donné lecture de l'ordre portant deuxième lecture et renvoi au Comité permanent de l'agriculture du projet de loi C-653, Loi modifiant la Loi sur les arrangements entre cultivateurs et créanciers.

M. Ferguson, appuyé par M. Gurbin, propose,—Que ce projet de loi soit maintenant lu une deuxième fois et déféré au Comité permanent de l'agriculture.

Cette motion, mise aux voix, est agréée.

En conséquence, ce projet de loi est lu une deuxième fois et déféré au Comité permanent de l'agriculture.